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      Аннотация

    
        
          Тема выпускной квалификационной работы: «Исследование процессов получения пеноматериалов». Данная работа посвящена исследования процессов получения пенометаллов, в частности алюминиевой пены, с добавлением углеродных наноструктур. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. Изучение процессов вспенивания пенометаллов, их основные свойства и характеристика. 2. Изучение алюминиевой пены и её свойств. 3. Выявление лучших режимов вспенивания для системы алюминий-углеродные наноструктуры. 4. Изучение строения пори перегородок опытных образцов. 5. Разработка рекомендаций по процессу вспенивая алюминия с углеродными нанотрубками, фуллереном и фуллереновой сажей. В результате работы были рассмотрены основные методы получения пенометаллов и их отличие от исходных материалов. В результате исследований были проанализированные режимы вспенивания системы алюминий-углеродные наноструктуры при разных температурах печи. Изучен характер распределения пор в опытных образцах. С помощью визуального осмотра была определена форма пор образцов. На основании проведенной работы, были даны эффективные режимы вспенивания для систем алюминий- углеродные наноструктуры.
        

        
          The topic of the final qualifying work: "Research of the processes of obtaining foam materials". This work is devoted to the study of the processes of obtaining foams, in particular aluminum foam, with the addition of carbon nanostructures. Tasks that were solved during the study: 1. Study of foaming processes of foam metals, their main properties and characteristics. 2. Study of aluminum foam and its properties. 3. Identification of the best foaming modes for the aluminum-carbon nanostructures system. 4. Study of the structure of pores and partitions of prototypes. 5. Development of recommendations on the process of foaming aluminum with carbon nanotubes, fullerene and fullerene soot. As a result of the work, the main methods of obtaining foam metals and their difference from the starting materials were considered. As a result of the research, the foaming modes of the aluminum-carbon nanostructure system were analyzed at different furnace temperatures. The nature of the pore distribution in experimental samples has been studied.With the help of visual inspection, the shape of the pores of the samples was determined. Based on the work carried out, effective foaming modes for aluminum-carbon nanostructure systems were given.
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